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Onderwerp: behoud bomen Landtong Stadswerven is mogelijk!

Geachte leden van de raad,

In april 2023 stemt u, de raad, in met het Ontwikkelplan Stadswerven en krijgt het college de ruimte om de 
groene bestemming van de Landtong nader in te vullen. In het antwoord op een brief van 26 maart 2023 
van de Stichting zegt het college: "de Landtong een groene bestemming te laten houden". Uiteraard is het 
ook dan nog noodzakelijk de vervuilde grond te saneren, al was het maar om de veiligheid van de 
gebruikers te garanderen. Het college lijkt geen andere manier te zien dan die waarbij alle bomen worden 
verwijderd.

In onze brief van 26 maart doen we het voorstel de grond te saneren met behoud van de bomen, 
verwijzend naar een methode die in Zaanstad werd gebuikt. In het antwoord van 23-5-2023 lijkt het college, 
ons inziens, niet onwelwillend, zie tekst:

Zoals u misschien weet zet Stichting Het Wantij zich al ruim 15 jaar in voor het behoud van bomen en 
leefgebied voor dieren aan de oevers van het Wantij, waaronder die op Stadswerven. 
Op de Landtong bij de Haven Zuid wil het college alle bomen kappen waarmee ook tegelijkertijd het 
bijzondere leefgebied van veel dieren verloren gaat. Met name ook dieren die vallen onder de Wet 
natuurbescherming. In dit geval gaat het om (vijf soorten) vleermuizen en de bever.
Door de Provincie is al een ontheffing verleend, de Stichting heeft bezwaar aangetekend. 
Bij het besluit die ontheffing te verlenen was het grote maatschappelijke-/economische-/gezondheids- 
belang vanwege de bouw van 56 woningen doorslaggevend. Bij de bouw en aanleg van infrastructuur zijn 
diepe grondwerkzaamheden noodzakelijk en was mede vanwege het mogelijk verwaaien van asbest, het 
plan vergaand te saneren: 1 meter diep en vervolgens 3 meter er bovenop.

"Met het Ontwikkelplan is tevens besloten om de landtong een groene bestemming te laten houden. Wij hebben uiteraard onderzocht of het 
saneren van de grond zodanig gedaan zou kunnen worden dat de bomen behouden kunnen worden. De technieken om grond weg te zuigen bij 
boomwortels zijn bekend, maar niet in alle gevallen toepasbaar. Zeker wanneer grond verontreinigd is met asbest (stofdeeltjes) is deze 
techniek niet zonder meer toepasbaar. Daarnaast wordt het wortelgestel van de bomen vaak wel aangetast. ”

Inmiddels heeft de Stichting verder onderzoek gedaan naar mogelijke methoden om de bomen te 
behouden. Het gaat er dan om (1) hoe te voorkomen dat gebruikers in aanraking kunnen komen met 
vervuilde grond, (2) te voorkomen dat wortels onherstelbaar worden beschadigd, (3) de stabiliteit van de 
bomen is gegarandeerd, (4) de bomen nog een lang leven tegemoet kunnen zien, etc., etc. Waar de 
methode in Zaanstad zijn beperkingen had, mede omdat de situatie daar anders was dan hier op de 
Landtong, zijn we nu in gesprek geweest met meerdere groen- en saneringsbedrijven die stuk voor stuk 
geen problemen zien om de grond te saneren, ook voor asbest, door deze op een gewenste diepte af te 
graven / op te zuigen en weer op te vullen en desnoods op te hogen. Het meest vergaande en creatief was 
een bedrijf dat ervaring had om ook de grond rond de wortels tot aan de stam op te zuigen zodat ook daar 
geen vervuilde grond achterblijft, die direct daarna weer wordt aangevuld met schone, voedzame grond. 
Zodoende bestaat er geen enkel risico meer dat gebruikers in aanraking komen met de vervuiling. Dat geldt 
dus ook voor het aanwezige asbest!
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c.c. college, wethouder Burggraaf

Wat betreft de meerkosten: populieren kunnen veilig oud worden. Indien een juiste snoei-methode wordt 
gebruikt, is een leeftijd van lOOjaar makkelijk haalbaar, waarmee tevens een sterk toenemende vergroting 
van de biodiversiteit zal worden bereikt.

Stichting Het Wantij heeft al vaker (ondanks veel weerstand en ongeloof) specialisten met nieuwe 
methoden in Dordrecht weten te introduceren, zoals voor het duurzaam behoud van populieren op diverse 
locaties in Dordrecht en met nieuwe snoeimethoden voor de essen om de gevolgen van de aantasting met 
de essentaksterfte tot staan te brengen.

Hoogachtend, 
namens het bestuur:

Te mooi om waar te zijn?: Nee!
De Stichting gaat hierover graag in gesprek met u en het college in een poging om het bedrijf dat wij het 
meest geschikt en innovatief vinden in Dordrecht te introduceren en een nadere inventarisatie uit te laten 
voeren en vervolgens tot een mogelijk voorstel / plan te komen.

Wat eventuele ophoging betreft: populieren kunnen wel wat hebben in vergelijking tot veel andere 
boomsoorten, maar dit neemt niet weg dat er ons inziens geen enkele noodzaak is dit gebied vergaand op 
te hogen: de recreatieve functie, bijvoorbeeld als wandelpad, in tegenstelling tot die voor woningbouw, 
maakt het uit veiligheidsoverwegingen niet nodig op te hogen. In tegendeel: ook als het water hoog komt 
zal dit de natuur en de beleving van de recreant / bewoners ten goede komen.

Het bestuur verzoekt u het voorstel om dit mooie stukje natuur te behouden serieus te nemen en bij het 
college te bepleiten dat er op z'n minst een gesprek komt.
Het gaat om de laatste oudere bomen op Stadswerven!


